
8. lekcija 

genitiv množine 

koliko je sati? 

 



GENITIV MNOŽINE 
Genitiv množného čísla má 3 KONCOVKY 
 
-a ; -i; -u 
 
KONCOVKA –A 
je u všech podstatných jmen s jednou souhláskou před koncovkou 
knjiga – knjiga, kuda – kuća, rijeka – rijeka 
 
vkladné „a“ v gen. mn. zůstává zachováno 
muškarac – muškaraca, pisac – pisaca, centar- centara 
 
pokud před koncovkou stojí dvě souhlásky, rozdělují se vkladným „a“ 
kruška – krušaka, sestra- sestara, trešnja – trešanja, karta – karata 
VKLADNÉ A SE OBJEVUJE U SKUPIN: ba, ka, la, lja, ma, na, nja, ra, ta, va 
 
skupiny: st, št, zd, žd, šć a šč – MAJÍ POUZE –A (bez vkladného A) 
 
skupiny, které se nerozdělují, můžou mít většinou –i nebo –a 
skupiny: rf, jg, jn, mf, ps, ht, rn 
 
koncovka –u je pouze u třech slov: ruka, noga, sluga / ruku, nogu, slugu 



GLAVNA SKUPINA 
MUŠKOG RODA 

A-SKUPINA I-SKUPINA SREDNJI ROD 

-A 
-A 
-I 

-I 
-iju 

-A 

muškarac-a knjig-a uš-iju mor-a 

učitelj-a žen-a 
kost-i 

kost-iju 
sunc-a 

sunac-a 

vukov-a 
mrkav-a 
mrkv-i 

oč-iju lic-a 

pas-a 
knedl-a 
knedl-i 

prs-i 
prs-iju 

pisam-a 

očev-a majk-i ljubav-i ljet-a 

konj-a 
kocak-a 
kock-i 

nod-i društav-a 



muški rod 
život, prijatelj, kralj, vuk, grad, vic, dan, konj, putnik, bubreg, 
trbuh, prsten, kamen, vitez, Kinez, mačak, patak, mrav, stolar, 
okvir, trener, doktor, tanjur, pas, san, student, policajac, muškarac, 
zvuk, žabac, lažljivac, podatak, sudac, starac, metar, golub, šišmiš, 
građanin, Srbin 
 
srednji rod 
srce, stablo, pismo, mjesto, herojstvo, gnijezdo, more, sunce, tijelo 
 
ženski rod 
knjiga, jabuka, kuda, rijeka, ulica, kruška, bukva, trešnja, dogma, 
čistka, optužba, pošta, krasta, zvijezda, gošda, tajga, blagajna, 
uredba, vježba, kocka, mačka, točka, majka, djevojka, snimka, 
klopka, banka, greška, treska, patka, školjka, zemlja, pjesma, usna, 
sukjna, višnja, katedra, vatra, litra, karta, smokva, crkva, molitva 


